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Zápis ze zasedání Akademického senátu PF JU 5. 3. 2024 

Přítomni (bez titulů): Bago, Bierlová, Blažek, Dvořák, Dvořáková, Faltová, Hašek, Houdková, 
Hořejšová, Hynek, Kotlárová, Najmonová, Nosková, Pecka, Plachá, Sosna, Vácha, Vančura, 
Vochozka, Žlábková  
 
Omluveni (bez titulů): Hladíková 
 
Hosté: doc. RNDr. Helena Koldová, Ph.D.(děkanka), Mgr. Michal Vančura, Ph.D. (proděkan pro 
vnitřní organizaci a rozvoj, zástupce PF JU v RVŠ), doc. PhDr. Renata Malátová, Ph.D. 
(proděkanka pro studium), Mgr. Lukáš Rokos, Ph.D. (proděkan pro akreditace) 
 
Program zasedání: 

1. Organizační záležitosti AS PF JU 
2. Přivítání nových členů AS PF JU 
3. Schvalování Harmonogramu AR 2024/2025 
4. Schvalování bakalářského studijního programu Sociální pedagogika 
5. Schvalování bakalářského studijního programu Pedagog se zaměřením na asistentství a 

vychovatelství na základní škole 
6. Volba člena/členky Disciplinární komise z řad studentů 
7. Možnost příspěvku zaměstnavatele na penzijní připojištění zaměstnanců na JU 
8. Různé 

 
Ad 1 
Předseda AS PF JU zahájil zasedání hlasováním o skrutátorovi a zapisovateli. Jako skrutátor byl 
navržen dr. Vácha, jako zapisovatelka Mgr. Faltová. 
Hlasování pro volbu skrutátora: 
Pro  18 
Zdržel se 1 
Proti  0 
Skrutátorem pro hlasování na zasedání byl zvolen dr. Vácha. 
Hlasování pro zapisovatelku: 
Pro  18 
Zdržel se 1 
Proti  0 
Zapisovatelkou byla zvolena Mgr. Faltová. 
Následně proběhlo hlasování o schvalování programu zasedání: 
Pro  19 
Zdržel se 0 
Proti  0 
Program zasedání byl řádně schválen. 
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Ad 2 
Přivítání nových členů AS PF JU 
Předseda AS PF JU přivítal nové členy senátu, dr. Marii Najmonovou, která nahradila dr. Petra 
Bahenského z důvodu jeho nové funkce vedoucího katedry Tělesné výchovy a sportu. Přivítal dále 
nové členy z řad studentské obce, Petru Kotlárovou (studijní obor Psychologie PF JU, členka 
studentské komory AS JU) a Tadeáše Vančuru (studijní obor Geografie-Informatika, 
Marketingové oddělení PF, výpomoc s OSIS). 
 
Ad 4,5 
Schvalování akreditačních záměrů 
Předseda přizval na zasedání proděkana dr. Rokose pro představení akreditačních spisů Sociální 
pedagogika a Pedagog se zaměřením na asistentství a vychovatelství na základní škole (dále jen 
„Vychovatelství“) a dále paní děkanku. Proděkan Rokos seznámil členy AS PF JU s novou verzí 
kompletních akreditačních spisů, které byly pro schválení předem zaslány, objasnil největší změny 
od původních verzí (důraz na zapojení odborníků z praxe do výuky, vypořádání připomínek ze 
stran rektorátu) a seznámil členy s dalším postupem a předáváním spisů Radě pro vnitřní 
hodnocení (v případě Sociální pedagogiky) a NAÚ (v případě Vychovatelství.). 
V rámci dotazů ke spisům byla zodpovězena otázka ohledně řešení situace s akademickými 
pracovníky garantujícími ve spisech předměty, kteří jsou v důchodovém věku (v řešení má vždy 
garant pro daný akreditovaný obor). 
Proděkan Rokos dále seznámil AS PF JU s přípravou věcných záměrů dalších akreditací – 
profesní studijní programy Učitelství pro 2. stupeň ZŠ. Jako největší změnu představil nové pojetí 
programu v 5letém profesním magisterském studiu, vzhledem k požadavkům návaznosti na 
Kompetenční rámec, zapojení odborníků z praxe a navýšení počtu hodin praxe ve školách. Byl 
také představen nový model praxí, zahrnující tzv. klinický rok. AS PF JU byl seznámen 
s předběžným harmonogramem práce na akreditacích a s termínem schvalování věcného záměru. 
Proděkan předběžně počítá s dodáním kompletních rámcových požadavků do 15.4. 2024. 
Paní děkanka v bližším vysvětlení dodala, že se počítá se vznikem bakalářského studijního oboru a 
souběžně navazujícího magisterského oboru (v délce minimálně 2,5 roku) pro studenty z jiných 
fakult pro nasycení poptávky po učitelských oborech. 
V diskuzi dále děkanka zodpověděla dotaz, kolik Pedagogických fakult v ČR bude přistupovat na 
profesní studijní program. Dle paní děkanky momentálně MŠMT připravuje definici 
akademického a profesního studijního programu, včetně souvislosti s otázkou vědecké excelence a 
hodnocení VaV a jejich relevance v oblasti pedagogické přípravy studentů učitelství na 
Pedagogických fakultách.  
(14:45) – přichází dr. Žlábková  
Předseda vyzval členy AS PF JU k hlasování o schválení/neschválení akreditačních záměrů: 
Schvalování AZ Sociální pedagogika 
Pro:   20 
Proti:   0 
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Zdržel se:  0  
Studijní program Sociální pedagogika byl schválen. 
Schvalování SZ Pedagog se zaměřením na asistentství a vychovatelství na základní škole 
Pro:   20 
Proti:   0 
Zdržel se:  0 
Studijní program Pedagog se zaměřením na asistentství a vychovatelství na základní škole byl 
schválen. 
 
Ad 3 
Schvalování Harmonogramu AR 2024/25 
Předseda přizval na zasedání proděkanku Malátovou, aby seznámila členy s harmonogramem AR 
2024/2025. 
Harmonogram akademického roku 2024/25 vychází z opatření rektora 543, obsahuje závazné 
termíny pro dodržení, ty jsou převedeny do našeho harmonogramu. Fakulta stanovuje jako vlastní 
pouze termíny SZZ a PZ, výuka je realizována na 14 týdnů v semestru dle opatření rektora. 
Harmonogram byl již projednán v kolegiu děkanky a byl také předán ke kontrole vedoucím 
kateder. Proděkanka dále vysvětlila, že imatrikulace se již nebudou konat v Kostele Svaté Anny, 
ale nadále v KD Metropol a předala také informace ohledně plánovaného dne otevřených dveří na 
fakultě a plánu realizace ve dvou dnech (čtvrtek a pátek). 
V následné diskuzi ohledně potřeby/nadbytečnosti realizovat DoD ve dvou dnech byl vznesen 
dotaz, zda jsou dva dny skutečně třeba, nicméně vzhledem k poloze fakulty mimo univerzitní 
kampus bylo projednáno, že díky dvěma dnům mají uchazeči stejnou šanci navštívit všechny 
fakulty. V diskuzi dr. Bago doplnil, že předběžně fakulta plánuje v průběhu měsíce května nultý 
ročník Sportovního dne, jakmile bude mít přesnější informace, předá na dalším zasedání. 
Po diskuzi proběhlo hlasování o schválení harmonogramu:  
Hlasování o schválení harmonogramu: 
Pro:         20  
Proti:  0 
Zdržel se:  0 
Harmonogram na AR 2024/25 byl schválen. 
 (15:30) Odchází dr. Hašek, Bc. Houdková  
 
Ad 6 
Disciplinární komise 
Proděkanka Malátová představila návrh členů komise, která je poradním orgánem paní děkanky 
(je jmenovaná, ale současní členové budou končit studium, proto je třeba doplnit členy nové). 
Návrhy: 
Daniel Drábek (1. ročník bakalářského studia, jednooborová Tv) – člen komise 
Tereza Šmídmajerová (1. ročník bakalářského studia, Geografie - Aj) – 1. náhradnice  
Nina Blašková (2. ročník, psychologie) – členka komise 
Veronika Petříková (1. ročník, psychologie) – 2. náhradnice 
Pro:   16 
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Proti:   0 
Zdržel se:  1 
Na základě hlasování byli řádně zvoleni dva noví členové Disciplinární komise (Daniel Drábek, 
Nina Blašková) a dva náhradníci (Tereza Šmídmajerová, Veronika Petříková). 
 
Ad 7 
Příspěvky k důchodovému pojištění 
Paní děkanka informovala AS PF JU, že situaci ohledně možnosti příspěvků zaměstnavatele 
(fakulty) důchodovému pojištění má stále v řešení s univerzitou.  
 
Ad 8 
Různé 
Předseda senátu otevřel diskuzi na téma fakultního ombudsmana. Paní děkanka přednesla na 
zasedání plán zřízení pozice ombudsmana/ombudsmanky, kteří by úzce spolupracovali 
s psychologickou poradnou a začali by vykonávat funkci oficiálně 1. 9. 2024. Má již v řešení 
oslovení vybraného vhodného kandidáta a na příštím zasedání AS PF JU jej přijde představit. 
V diskuzi byl vznesen dotaz, zda bude tento kandidát externista či stávající zaměstnanec fakulty, 
paní děkanka vysvětlila, že z povahy náplně práce ombudsmana právě na Pedagogické fakultě se 
bude jednat o interního pracovníka, který je řádně seznámen s chodem fakulty a s případnými 
obtížemi zaměstnanců a studentů a současně má pedagogicko – psychologické vzdělání. 
 
Paní děkanka dále oficiálně oznámila AS PF JU, že PF JU bude z důvodu odchodu stávající 
tajemnice řešit zajištění obsahu výkonu práce na pozici tajemník.  
Předseda AS PF JU dále požádal paní děkanku o představení změn v Kolegiu děkanky. Doc. 
Malátová bude nově působit jako prorektorka pro studium v kolegiu nového rektora. Její agendu 
přebírá od 1. 4. 2024 doc. Vítečková (Katedra primární a preprimární pedagogiky). Od září 2024 
budou na KPP a KPE pověřeni noví vedoucí po dobu pověření doc. Vítečkové a dr. Procházky 
funkcí proděkanů. 
 
Zohlednění členství v AS PF JU 
Dále byl vznesen dotaz ohledně metodiky zohledňování práce členů v AS PF JU v HAPu a jakým 
způsobem bude zohledňováno pro studenty. Paní děkanka předá podnět kvestorovi Hojdekrovi a 
na příštím zasedání bude AS PF JU informovat. V otázce odměňování studentů za práci v AS 
proběhla diskuze, zda zvážit vyplácení stipendia (negativní reakce ze strany členů-studentů 
z důvodu potřeby nestrannosti při agendě AS PF JU) nebo vytvořit volitelný předmět s náplní 
sylabu týkající se agendy a práce Akademického senátu. 
 
Otázka řešení menstruační chudoby 
Dr. Plachá vznesla směrem k paní děkance dotaz ohledně řešení otázky menstruační chudoby a 
možnosti zřídit případný fond/zajistit hygienické pomůcky na fakultě. Na zasedání bylo přislíbeno 
zaslat seznam potřebných věcí, představu, jak by pomoc měla vypadat a předat vše paní děkance.  
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Rekonstrukce v budově Dukelská. V rámci diskuze byl s paní děkankou projednán současný stav 
rekonstrukce budovy Dukelská. V současnosti vzniká dokument s přehledem, jaké změny a jaké 
možnosti v rámci rekonstrukce máme vzhledem k požadavkům na jednotlivé učebny. V řešení je 
také studentská místnost. Veškeré záležitosti týkající se rekonstrukce a nové podoby učeben a 
vybavení má v řešení pan proděkan Vančura. 
 
 
 
              Zapsala:           Ověřil: 

Mgr. Martina Faltová       PhDr. Petr Dvořák, Ph.D. 
         předseda AS PF JU 
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